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اخبار
پای »تختی« به تئاتر هم باز شد
 بررسی قهرمان كشی به 

شيوه تعاملی
تینو صالحی بازیگر و کارگردان 
تئاتر در گفتگو با خبرنگار مهر درباره 
برنامه های پیش رو گفت: من پیش 
از عید و قبل از تعطیلی تماشاخانه ها 
بازیگر در ۲ نمایش »اپرای  به عنوان 
۹۰« به کارگردانی عباس عبدالله زاده 
و »ماسک« به کارگردانی بهزاد اقطاعی 
اجرای  متاسفانه  که  داشتم  حضور 
»اپرای ۹۰« تنها یک هفته دوام داشت 
و بعد از آن به علت بحران کرونا متوقف 
شد. چند اجرای پایانی »ماسک« هم 
ماند.  ناتمام  مساله  همین  دلیل  به 
هم  جدید  سال  برای  داد:  ادامه  وی 
که  داشتم  اجرا  برای  هایی  صحبت 
فعلا به تعویق افتاده است. با تماشاخانه 
ایرانشهر برای اجرای نمایش »تختی« 
در سال ۹۹ صحبت کرده بودم و قرار 
بود زمان اجرا را به من اعلام کنند که 
مواجه شدیم.  بحران  این  با  متاسفانه 
صالحی درباره ویژگی های این نمایش 
توضیح داد: »تختی« درباره بخشی از 
زندگی غلامرضا تختی است اما اثری 
زندگی نامه ای نیست و تاکیدی روی 
تاریخ نگاری ندارد. تمام اتفاقات نمایش 
از شب تا صبح روزی که تختی در اتاق 
هتل دست به خودکشی زد، می گذرد 
افراد  تخیلاتش  در  فاصله  این  در  و 
مختلفی که در زندگی اش تاثیرگذار 
کارگردان  می آیند.  سراغش  به  بودند 
نمایش »ترنج« تصریح کرد: تم اصلی 
این نمایشنامه قهرمان کشی و محبوب 
کشی مشاهیر به دست مردمی است که 
در زندگی خصوصی آنها تجسس می 
کنند. البته مطمئنا منظورم پرداختن 
به حواشی زندگی افراد زرد و کسانی 
که خودشان علاقه مند به ایجاد حاشیه 
هستند،  شان  شخصی  زندگی  درباره 
نیست. این نمایش اثری تعاملی است 
که با مشارکت تماشاگران جلو می رود 
و مسایلی نظیر اینکه مردم چقدر مجاز 
افراد  خصوصی  زندگی  وارد  هستند 
به  مخاطبان  با  بشوند  شده  شناخته 
اشتراک گذاشته می شود. من به عنوان 
کارگردان نمایش این مسائل را مطرح 
می کنم اما قرار نیست قضاوت کنم. 
که  هایی  تلاش  درباره  پایان  در  وی 
برای اجرای این نمایش داشته است، 
عنوان کرد: اولین درخواست من برای 
اجرای »تختی« به یک سال و نیم قبل 
باز می گردد که شهرام کرمی مدیرکل 
سابق هنرهای نمایشی من را برای اجرا 
در تالار حافظ به بنیاد رودکی معرفی 
اداری  سیستم  رودکی  بنیاد  اما  کرد 
بسیار پیچیده و هر بخش برای خودش 
رو  همین  از  دارد  ای  جداگانه  قانون 
به نظر می رسد اصلا نامه درخواست 
من به دست مدیرعامل بنیاد رودکی 
نرسیده است و با وجود پیگیری هایی 
که کردم نتوانستم به نتیجه برسم به 
همین دلیل با تماشاخانه ایرانشهر وارد 
مذاکره شدم و اوایل سال ۹۸ برای اجرا 
در سال ۹۹ درخواست دادم که البته با 
شرایط پیش آمده مشخص نیست که 
کی بتوانم این اثر نمایشی را به صحنه 

ببرم.

پرفروش ترين فيلم اكران 
98 معرفی شد

و  فناوری  توسعه  معاونت 
فروش  آمار  سینمایی،  مطالعات 
سال  در  ایران  سینماهای  و  فیلم 
و  منظر سالن سینما  دو  از  را   ۹۸
بررسی  مورد  سینمایی  فیلم های 
فروش  کل  است.میزان  داده  قرار 
 ۹۸ سال  در  کشور  سینماهای 
 ۲،۹۹۳،۴۳۷،۴۶۷،۰۰۰ معادل 
 ۱۱۳،۷۷۴ بلیت  متوسط  با  ریال 
ریال و ۲۶،۳۱۰،۳۸۴ نفر تماشاگر 
شش  متری  مطرب،  است.  بوده 
 ،۱۴۰۰ رحمان   ،۲ تگزاس  نیم،  و 
شبی که ماه کامل شد، سرخپوست، 
چشم و گوش بسته، چهارانگشت، 
زیرنظر  و  هستیم  باهم  همه  ما 
فیلم های  پرفروش ترین  جمله  از 
بودند.  ۹۸ سال  در  شده  اکران 
در سال  ایرانی  فیلم  پرفروش ترین 
گذشته »مطرب« ساخته مصطفی 
معادل  فروشی  به  که  بود  کیایی 
دست  ریال   ۳۸۵،۴۵۸،۰۰۰،۰۰۰
پردیس های  کرد.همچنین  پیدا 
باغ  مال،  ایران  آزادی،  کوروش، 
کتاب، هویزه مشهد، مگامال، اطلس، 
و  شیراز  آفتاب  شهر  هنر  چارسو، 
ملت از جمله سینماهای پرفروش و 
استان های تهران، خراسان رضوی، 
مازندران،  البرز،  فارس،  اصفهان، 
خوزستان، آذربایجان شرقی، گیلان 
و همدان نیز ۱۰ استان برتر از نظر 
در سال  به سینما  تماشاگر  جذب 

گذشته بودند.
حدود  با  تهران  استان 
دارای  جمعیت  نفر   ۱۳،۲۶۷،۶۳۷
۶۶ سینما با ۱۹۹ سالن و ظرفیت 
به   ۹۸ سال  در  صندلی   ۴۳،۲۳۲
 ۱،۷۲۰،۳۶۹،۷۵۰،۷۳۹ فروش 

ریال دست پیدا کرد.

اهدای اثر هنری به پروفسور مينو محرز توسط گالری ايوان 

استقبال از فراخوان درد مشترک

عيد فطر؛ كنسرت همايون شجريان در لنزِ ايرانسل

کارنامه»خانه موسیقی«در بحران کرونا

گالری ایوان در پی فراخوان درد مشترک 
و دعوت از هنرمندان برای قدرشناسی از کادر 
ضروری  اقلام  تهیه  و  ایران  در  کرونا  درمان 
با کوید ۱۹، نخستین  بیمارستان ها در مقابله 

اثر هنری را به پروفسور مینو محرز اهدا نمود.
›سقراط  نقاشی  تابلو  امتیاز؛  گزارش  به 
تیم  توسط  امینی  اثر محسن   « بیمارستان  در 
گالری ایوان به نمایندگی از جامعه هنری ایران 
پروفسور  به  تهران  بیمارستان  در  مراسمی  در 
و  پزشکی  جامعه  از  نمایندگی  به  محرز  مینو 
درمان ایران تقدیم شد. در این مراسم خانم مینو 
محرز در سخنانی ضمن ستایش کادر درمان در 
ایران این میزان جان فشانی و فداکاری را نشانه 
وجود عشق و ایثار نسبت به مردم در این خانواده 
پس  این  از  تا  خواست  ایران  مردم  از  و  دانست 
همین عشق ورزیدن به یکدیگر و علاقه به طبیعت 

را در زندگی خود حفظ کنند.
از  مراقبت  و  فردی  بهداشت  رعایت  او 
فاصله فیزیکی را در این روزگار مترادف با عشق 
به  »کرونا  گفت:  و  دانست  نوع  هم  به  ورزیدن 
ما آموخت که در امر فرهنگ سازی رفتارهای 
اولیه مانند ضرورت دست شستن، چگونه سرفه 
کردن و ... عقب مانده ایم و آموزش و پرورش 

باید در این خصوص قدم های جدی بردارد.«

بر  و  هنرمندان  مشارکت  با  ایوان  گالری 
از  تا  است  آن  بر  اجتماعی  مسئولیت  مبنای 
طریق فراخوان درد مشترک از دو راه قدردانی 
اهدای  نخست  دهد  ارائه  را  درمان  کادر  از 
و  تابلو ها  بیمارستان ها و دوم فروش  به  تابلو 
به  آن  فروش  از  حاصل  عواید  همه  اختصاص 

خرید تجهیزات مورد نیاز مبارزه با کرونا.
بر همین اساس گالری ایوان در توضیحی 

اعلام کرده است:
اهالی کره زمین  تمامی  روزهایی که  »در 
زندگی  الگوی  و  دارند  مشترک  ای  دغدغه 
و  جغرافیایی  مختصات  از  فارغ  احوالاتمان  و 
هرگونه نژاد و مذهب و ملیت بر یک روال است 
، گالری ایوان بر آن شد تا با مشارکت هنرمندان 
روایتی تصویر  روزها  این  از درد مشترک  عزیز 

کند. 

گالری  تجسمی،  هنرهای  رسالت  پیرو  در 
ایوان از هنرمندان دعوت کرد تا با بازنمایی روایت 
شخصی خود از واقعه شیوع ویروس کرونا و بازتاب 
ارسال  با   ، بر جامعه پزشکی و کادر درمانی  آن 
با موضوع در فراخوانی تحت  آثار مرتبط  تصویر 
عنوان »درد مشترک« شرکت کنند تا در قدردانی 
ما همگام  با  از جانفشانی کادر سلامت  و تشکر 
باشند.  در پی انتشار فراخوان آثار بسیاری دریافت 
کردیم و تلاشمان بر این بود تا تمام آثار مرتبط با 
این حرکت نمادین را نمایش دهیم، همچنین به 

سه اثر برگزیده نیز جوایزی اهدا شد.
همچنین با لطف چند تن از هنرمندان عزیز 
که آثار خود را به بیمارستانها اهدا کرده بودند، 
موفق شدیم در اولین گام اثری از آقای محسن 
امینی به بیمارستان تهران و سرکار خانم پروفسور 
مینو محرز به عنوان یادبود اهدا کنیم، که گزارش 
کامل گفتگوی ما با ایشان در صفحه اینستاگرام 
گالری e۱artgallery@, کانال یوتیوب و آپارات 
قرار گرفته که دیدین آن خالی از لطف نخواهد 
دوستانه،  انسان  اهداف  دنبال  به  آخر  در  و  بود. 
عواید مالی حاصل از فروش آثار که هم اکنون بر 
روی وب سایت ایوان قرار دارد، برای تهیه اقلام 
ضروری بیمارستانهای حامی بیماران کرونا اهدا 

خواهد شد.«

»لنز«، تلویزیون تعاملی ایرانسل، همزمان با عید سعید فطر 
این  تا  است  شجریان  همایون  وصل«  »نسیم  کنسرت  میزبان 

خواننده، قطعاتی خاطره انگیز از آثار خود را اجرا کند.
موسیقی  خوانندۀ  شجریان  همایون  امتیاز،  گزارش  به 
فطر،  سعید  عید  با  همزمان  تلفیقی،  موسیقی  و  ایرانی  سنتی 
آلبوم های  از  منتخبی  خردادماه،  چهارم  یکشنبه   ۲۱ ساعت  از 
خاطره انگیز »نسیم وصل« و »با ستاره ها« را به صورت اختصاصی 
طریق  از  می توانند  علاقه مندان  و  می کند  اجرا  وحدت  تالار  در 
لنز، تلویزیون تعاملی ایرانسل، اولین و بزرگترین اپراتور دیجیتال 

ایران، این برنامه را تماشا کنند.
این کنسرت، بزرگترین کنسرت آنلاین برگزار شده در ایران 
است که در آن، ارکستر مجلسی تهران به رهبری بردیا کیارس 
همراه با ۳۵ نوازنده، همایون شجریان را همراهی و ۱۰ دوربین به 
صورت همزمان، آن را تصویربرداری می کنند. قطعات برنامه ریزی 
شده برای اجرا در این کنسرت، به آهنگسازی و تنظیم محمد 

جواد ضرابیان و سینا جهان آبادی است.
سودا«،  »خانه  گریه«،  »هوای  قطعات  کنسرت،  این  در 
»حاصل  »باستاره ها«،  عاشقان«،  »ای  »غریبانه«،  »افسونگر«، 

عمر«، »دفتر دل«، »نسیم وصل« و »مرغ سحر« اجرا خواهند 
شد.

کاربران  و  اشتراک  تهیه  به  نیاز  بدون  ایرانسل  مشترکان 
برنامه،  این  تومانی  ۱۰هزار  بلیط  تهیه  با  لنز  غیرایرانسلی 
می توانند آن را تماشا کنند. کاربران اپلیکیشن موبایل لنز، برای 
دریافت بهترین تجربه هنگام تماشای کنسرت آنلاین، می توانند 

اپلیکیشن لنز را به جدیدترین نسخه به روزرسانی کنند.
کاربران  که  است  ایرانسل  تعاملی  تلویزیون  لنز،  اپلیکیشن 
می توانند آن را بدون هزینه دانلود کنند و هر لحظه و هر کجا به 
مجموعه ای از جدیدترین فیلم ها و سریال های ایرانی و خارجی 
)دوبله و با زیرنویس فارسی(، برنامه های زندۀ تلویزیونی، پخش 
زنده  پخش  پرسپولیس،   )شبکه  ورزشی  مسابقه های  مستقیم 
فوتبال، پخش زنده شبکه سه و…( پادکست، کتاب های صوتی، 
موسیقی و آلبوم های جدید و… روی گوشی تلفن همراه یا در 

منزل روی تلویزیون دسترسی داشته باشند.
به  دسترسی  به  می توان  لنز  اپلیکیشن  امکانات  جمله  از 
و  موسیقی  آلبوم های  سریال ها،  فیلم ها،  از  عظیمی  مجموعه 
برنامه های  زنده  پخش  خارجی،  و  ایرانی  مستند  برنامه های 

امکان  فرهنگی،  و  ورزشی  برنامه های  و  مسابقات  تلویزیونی، 
پیش  از  زمان بندی  در  تلویزیون  زنده  برنامه های  ضبط خودکار 
از  پخش شده  برنامه های  جدول  مشاهده  امکان  تعیین شده، 
بخش  در  برنامه ها  مشاهده  امکان  تلویزیون،  مختلف  شبکه های 
آرشیوها تا هفت روز بعد از پخش زنده، امکان افزودن برنامه های 
مورد علاقه کاربر به فهرست »علاقه مندی« و دسترسی آسان تر 

به آنها اشاره کرد.

گفتگوی  یک  در  نوربخش  حمیدرضا 
صریح ضمن ارائه گزارشی از فعالیت های »خانه 
موسیقی« در حمایت از هنرمندان آسیب دیده 
اقدامات  از  دیگری  برخی  و  کرونا  ویروس  از 
حمایتی این نهاد صنفی به ارائه برخی جزئیات 
با  موسیقی  دفتر  هماهنگی  نشست  دومین  از 
مدیران سالن های برگزاری کنسرت ها و صنوف 
حوزه موسیقی برای بررسی شرایط آغاز اجراهای 
صحنه ای و بازگشایی سالن ها که چندی پیش 
با حضور محمد اله یاری مدیرکل دفتر موسیقی، 
موسیقی  خانه  مدیرعامل  نوربخش  حمیدرضا 
ایران، محسن رجب پور مدیرعامل مجمع صنفی 
تولیدکنندگان آثار شنیداری و علیرضا اعتمادی 
هنرمندان  صنفی  انجمن  مدیره  هیأت  عضو 
موسیقی ایران و نمایندگان سالن ها برگزار شد، 
پیشنهادی  شیوه نامه  یک  تدوین  از  و  پرداخته 
برای آغاز به کار مجدد کنسرت ها خبر می دهد.
مشروح گفتگو خبرگزاری مهر با حمیدرضا 
درباره  موسیقی«  »خانه  مدیرعامل  نوربخش 
فعالیت های این نهاد صنفی در مواجهه با بحران 

کرونا را در ادامه می خوانید؛
* آقای نوربخش بد نیست ابتدا از اقدامات 
شیوع  ماجرای  آغاز  از  پس  موسیقی«  »خانه 
ویروس کرونا در حمایت از اصناف و کانون های 
دهید  ارائه  را  توضیحاتی  خود  زیرمجموعه 
آن  چارچوب  در  من  بود  دیگری  نکته  اگر  که 

پرسش های دیگرم را مطرح کنم.
شما می دانید بعد از اینکه این اتفاق افتاد، 
یک شوک جهانی تمام دنیا را در برگرفت و همه 
در شرایطی قرار گرفتند که اصلًا پیش بینی اش 
بسیار  فضای  واقعاً  که  چرا  نمی کردند؛  را 
زمان که مساله  از همان  بود.  غافلگیرکننده ای 
اعلام  هنری  فعالیت های  تعطیلی  و  آمد  پیش 
شد، یکی از دغدغه های جدی ما همین مساله 
هرچه  موجود،  آسیب های  بررسی  با  که  بود 
زودتر کارهایی را در حمایت از هنرمندان آغاز 
کرده و در حد مقدور تلاش کنیم تا مشکلات 

پیش روی آن ها مرتفع شود.
با  همراه  که  بود  ماه  اسفند  از  تقریباً  ما 
سایر صنوف از جمله خانه سینما و خانه تئاتر 
برگزار  هنر  اعتباری  صندوق  در  را  جلساتی 
کردیم که ببینیم چه کارهایی را می توان انجام 
مجموعه ها  با  مکاتباتی  هم  زمینه  این  در  داد. 
جمهوری  ریاست  جمله  از  مختلف  نهادهای  و 
ما  که  اولین چیزی  راه  این  در  و  گرفت  انجام 
برسانیم  نتیجه  به  را  آن  می توانیم  کردیم  فکر 
در  گرچه  که  بود  بیمه ها  حق  پرداخت  بحث 
نبود  مهیا  مالی اش  منابع  و  شرایط  زمان  آن 
بتوانیم  که  باشد  عاجلی  اقدام  می توانست  اما 
شرایطی را فراهم کنیم که هنرمندان حق بیمه 
سه ماه اول سال خود را پرداخت نکرده و این 

موضوع به عهده دولت باشد.
هر  با  باید  اتفاق  این  می کردیم  فکر  ما 
شرایطی هم که شده، رخ دهد و در این زمینه 

هم مصوباتی را داشتیم که ما را متعهد به انجام 
از شروع سال  قبل  من  می کرد. حتی  کار  این 
جدید اعلام کردم: »حق بیمه سه ماه اول سال 
۹۹ پرداخت می شود.« در همین زمان بود که 
مذاکرات با وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی را نیز 
نیز  با موافقت وی  آغاز کردیم که خوشبختانه 

مواجه شد.
بابت  این موضوع، کارگروهی هم  در کنار 
بخش های  در  موسیقی  زیان  و  ضرر  ارزیابی 
موسیقی  آموزشی،  کلاس های  کنسرت ها، 
و  کلاسیک  موسیقی  ایرانی،  موسیقی  نواحی، 
مورد  مختلفی  موارد  و  تشکیل  فعالیت ها  سایر 
این جلسات هم  نتیجه  قرار گرفت. در  بررسی 
بود که وزیر ارشاد چندی پیش گزارشی را به 
بیش  مبلغی  آن  در  که  داد  ارائه  دولت  هیأت 
از ۹۰۰ میلیارد تومان به عنوان خسارات اولیه 
حوزه های فرهنگی هنری پس از شیوع ویروس 
کرونا اعلام شد. اتفاقاً ما در همین چارچوب بود 
و »خانه  با دو صنف »خانه سینما«  که همراه 
تئاتر« علاوه بر مکاتباتی که با صندوق اعتباری 
جمله  از  دیگر  مجموعه های  به  داشتیم  هنر 
همان  در  و  داده  نامه  بودجه  و  برنامه  سازمان 
میلیارد   ۳۵ معادل  رقمی  کردیم  اعلام  نامه 
تومان بودجه به عنوان هزینه پرداخت حق بیمه 
بر  که  می شود  تعیین  هنرمندان  اول  ماه  سه 
همین اساس نیز اعلام بودجه شد و خوشبختانه 

مورد موافقت هم قرار گرفت.
ما جلساتی هم با معاون اول رئیس جمهور و 
رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک ریاست جمهوری 
برگزار کردیم تا بتوانیم قول های مساعدی را در 
بگیریم.  آسیب پذیر  هنرمندان  به  کمک  زمینه 
البته طی تازه ترین جلسه ای که با حضور معاون 
از  دیگری  افراد  شد،  برگزار  جمهور  رئیس  اول 
معاون  اجتماعی،  تأمین  سازمان  رئیس  جمله 
صندوق  رئیس  بودجه،  و  برنامه  سازمان  رئیس 
کارآفرینی امید نیز حضور داشتند که در آن جلسه 
نیز بحث های مفصلی درباره ضرر و زیان های حوزه 
معیشتی هنرمندان و حتی »بیمه بیکاری« مطرح 
شد. کما اینکه من در این جلسه خطاب به آقای 
جهانگیری هم گفتم: »وقتی بحث مالیات پیش 
می آید این پیش زمینه ذهنی نیز به وجود می آید 
که به دلیل حضور چند سلبریتی در حوزه های 
از وضعیت  تئاتر که  مختلف موسیقی، سینما و 
مالی خوبی هم برخوردارند، حتماً بقیه نیز در این 
شرایط قرار دارند. اما واقعاً این طور نیست، چرا که 
بسیاری از هنرمندان هستند که در حوزه موسیقی 
تجاری فعالیت نمی کنند، بنابراین موضوع پرداخت 
برای آن ها دارای شرایط ویژه ای می شود که باید 

فکری برای آن کرد«.
در خانه  هزار هنرمند  از ۱۵  بیش  اکنون 
دو  از  کمتر  شاید  که  هستند  عضو  موسیقی 
درآمدهای  که  باشند  جماعتی  از  آن ها  درصد 
ولی  نکنید  باور  شما  شاید  دارند.  آن چنانی 
در  افرادی  حضور  شاهد  مدت  این  در  بنده 

نمی شد  باورم  اصلًا  که  بودم  موسیقی  خانه 
همین  اصلًا  شده اند؟  مواجه  بحرانی  چه  با  که 
نیستند؟  مگر  نواحی  موسیقی  فعال  هنرمندان 
که  بود  عید  و شب  نوروز  ایام  در همین  آن ها 
و  آئین ها  برخی  در  برای حضور  بودند  امیدوار 
داشته  درآمدی  بتوانند  مناسبتی  برنامه های 
آن ها  رسماً  کرونا  ماجرای  متأسفانه  اما  باشند؛ 
را وارد یک بحران جدی معیشتی کرده است. 
شرایط  این  در  که  است  انصاف  این  آیا  حالا 
از  دسته  آن  آیا  کنند؟  پرداخت  هم  مالیات 
می گویم  جرأت  به  من  که  آموزشگاه دارانی 
ما  موسیقی  جامعه  جمعیت  سوم  دو  از  بیش 
در این مجموعه ها ارتزاق می کنند، وقتی با یک 
مجموعه تعطیل شده استیجاری مواجهند، باید 
موضوعاتی  اینها  حال  هر  به  بپردازند؟  مالیات 
بود که ما به دوستان توضیح دادیم و امیدواریم 
در جهت رفع آن ها اقداماتی انجام شود. هرچند 
که شنیده ام در همین روزها اقدامات خوبی نیز 

انجام گرفته است.
روزهای  مهم  مباحث  از  دیگر  یکی   *
تالارهای  بازگشایی  زمان  داغ  بحث  کرونایی 
در  کنسرت ها  مجدد  برگزاری  برای  موسیقی 
هم  زمینه  این  در  است،  مختلف  سبک های 
مدیرعامل  شما،  حضور  با  جلساتی  مطلعیم 
شنیداری،  آثار  تولیدکنندگان  صنفی  مجمع 
برخی  و  تالارها  مدیران  موسیقی،  دفتر  مدیر 
دیگر از نمایندگان اصناف برگزار شده است که 
از  برخی سرفصل ها، خروجی مشخصی  از  غیر 
این جلسات به رسانه ها منتقل نشده است. بد 
نیست درباره جزئیاتی از مصوبات جلسه و البته 
تاریخ احتمالی برگزاری کنسرت ها در هفته های 

آینده توضیحاتی را ارائه کنید.
مدیرکل  دعوت  به  که  جلساتی  طی 
برپایی  نحوه  بابت  ارشاد  وزارت  موسیقی  دفتر 
روی  دولتی  نهاد  این  مجوز  با  که  کنسرت هایی 
زیادی  بحث های  شد  برگزار  می روند،  صحنه 
صورت گرفت. در این جلسات که مدیران سالن ها 
هم در آن حضور داشتند، درباره تاریخ برگزاری و 
بازگشایی کنسرت ها مسائلی مطرح شد. در این 
چارچوب هم مدیران سالن ها، به بیان نقطه نظرات 
اینکه ما  و توضیح شرایط خود پرداختند و هم 

مسائل و دغدغه هایمان را بیان کردیم.
داشت،  امکان  اگر  که  این شد  هم  نتیجه 
بتوانیم هرچه زودتر نسبت به برگزاری برنامه ها 
شرایط  گرفتن  نظر  در  با  زنده  اجراهای  و 
از  لازم  مجوزهای  دریافت  البته  و  بهداشتی 
ستاد کرونا اقدام کنیم. به هر حال باید بپذیریم 
فعالیت های موسیقایی کشور  تمامی  تقریباً  که 
اگر  اینکه  ضمن  شده اند.  تعطیل  کامل  به طور 
داشته  موسیقی  اجراهای  چرخه  در  بررسی 
این  در  نفری  صد  چند  که  می بینیم  باشیم، 
این  منظورم  یعنی  می کنند.  ارتزاق  چارچوب 
است که شما فقط چند نوازنده و یک خواننده 
روی صحنه را نبینید، در برگزاری یک کنسرت 

هر  در  که  هستند  دخیل  متعددی  عوامل 
کنسرت تعداد آن ها بیش از ۵۰ نفر است.

به هر حال برگزاری کنسرت ها هم به نفع 
صنف موسیقی است و هم کمک شایانی برای 
دور شدن از این فضای مغموم و بن بستی که در 
مجال  این  در  کرد.  خواهد  شده ایم  گرفتار  آن 
بهداشت  وزارت  بهداشتی  پروتکل های  موضوع 
و ستاد ملی مقابله با کرونا نیز مطرح شده که 
بهداشتی  این پروتکل های  تابع  ما  تردید  بدون 
هستیم. زیرا در نهایت این دو مجموعه هستند 
اجراهای  و  کنسرت ها  برگزاری  برای  باید  که 
ما  مدنظر  آنچه  کنند.  تصمیم گیری  باید  زنده 
است این نکته است که با یک فاصله گذاری که 
مکانیزم آن را تهیه کنندگان و مدیران سالن ها 
تعیین کرده و جمعیتی حدود ۴۰ تا ۵۰ درصد 
کنسرت ها  می گیرد،  بر  در  را  سالن ها  ظرفیت 

برگزار شود.
از  برای  تاریخی  آیا  زمانی؟  چه  از   *
سرگیری برگزاری کنسرت ها در نظر گرفته اید؟

بحث دوستان این بود که با در نظر گرفتن 
مواردی که گفته شد، برنامه ها به شرط تأیید ستاد 
مقابله با کرونا، از عید فطر آغاز شود. حالا اینکه 
مردم استقبال می کنند یا نه، نکته دیگری است که 

باید در شرایط جداگانه آن را بررسی کرد.
* با توجه به شرایط موجود بحث برگزاری 
تأثیر  تحت  نیز  کشور  هنری  جشنواره های 
ماجرای کرونا قرار گرفته، آیا »خانه موسیقی« 
نشدن  یا  شدن  برگزار  درباره  موضعی  امروز 

جشنواره موسیقی فجر دارد یا خیر؟
همه چیز مربوط به شرایط کشور می شود. نه 
من به عنوان مدیرعامل خانه موسیقی و نه هر فرد 
حقیقی و حقوقی دیگر نمی تواند به صورت درست 
فجر  موسیقی  برگزاری جشنواره  درباره  دقیق  و 
اظهارنظر دقیقی داشته باشد. البته در این مدت 
صحبت هایی هست که موج جدید کرونا و آنفولانزا 
از پاییز آغاز خواهد شد و این شاید دوباره موجب 

مطرح شدن دوباره قرنطینه شود.
جشنواره  درباره  نمی توان  فعلًا  پس 
موسیقی فجر مواضعی را مطرح کرد. ما به هر 
که  داریم  دغدغه هایی  و  نظرات  نقطه  صورت 
معیشت  به  مربوط  بحث های  حاضر  حال  در 
این  مهم ترین  از  یکی  موسیقایی  کارهای  و 
افراد  سلامت  ما  مهم تر  دغدغه  دغدغه هاست. 
است که در هیچ وجهی نمی توان با آن شوخی 
دوباره  کنسرت ها  می گوئیم  ما  اگر  داشت. 
برگزار شود تحت هیچ شرایطی اصراری در آن 
نیست، زیرا ما قرار نیست به هر قیمتی درهای 
سالن های کنسرت را باز کنیم. ما فقط دوست 
عرصه  هنرمندان  حامی  حوزه  این  در  داریم 
موسیقی باشیم که قطعاً سلامتی آن ها هم در 
و موضوع معیشت آن ها در مرحله  اول  مرحله 
دوم درجه اهمیت قرار دارد و امیدوارم با رعایت 
این موضوعات ماجرا به سمت عادی سازی همه 

فعالیت ها پیش برود.

متن میثاق نامه روزنامه نگاری در سایت روزنامه موجود است
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یک فنجان چای داغ
رييس انجمن سينماداران: 

چاره ای جز بازگشايی سينماها نداريم
سینمای ایران رییس انجمن صنفی سینماداران می گوید: ما چاره ای 
جز بازگشایی سینماها نداریم چون از همه جا ناامیدیم و هر حرفی می شنویم 
در حد شعار است.محمدقاصد اشرفی درباره بازگشایی احتمالی سینماها و 
اختیاری بودن آن بیان کرد:  از آنجا که اعلام شده بیشتر کسب  و کارها پس 
از ماه رمضان بازگشایی می شوند، ما هم منتظریم برای سینماها این اتفاق 
بیفتد و خبر را از سازمان سینمایی پیگیری می کنیم تا ببینیم براساس چه 
هم  بازگشایی  شدن  اعلام  اختیاری  کرد.  شروع  را  کار  باید  دستورالعملی 
بیشتر برای شروع است و شاید بعضی سینماها با تاخیر یکی دو هفته ای کار 
را آغاز کنند، اما به هر حال باید این اتفاق بیفتد، چون سینماها در شرایط 

بسیار بحرانی هستند و هیچ راهگشایی برای ما درنظر گرفته نشده است.
او در پاسخ به اینکه مگر کمک سازمان برای هر پرده سینمایی ۱۰ میلیون 
تومان تاثیری نداشته، افزود: بیشتر سینماها در تنگنای مالی هستند و آن ۱۰ 
میلیون تومان را نگرفتیم چون قبلا هم گفتیم که این برای ما یک شوخی 
است. ۱۰ میلیون تومان با وام ۶ ماهه چه دردی از ما دوا می کند؟ ما چیزی 
می خواهیم که نه تمام مشکلات بلکه حداقل بخشی از مشکل ما را کم کند. 
اینجا دولت باید حمایت کند. محل کسب ما بسته شده و از همه جا ناامید 
شده ایم. هر حرفی هم زده می شود در حد شعار است و ما فعلا فقط به شعارها 
گوش می دهیم.وی با اشاره به مشکلات مالی سینماداران در پرداخت قبض ها 
و حقوق و حق بیمه کارکنان خود گفت: دولت تمام اقلام را گران کرده ولی 
ما تصمیم گرفتیم امسال بلیت سینما را گران نکنیم. امسال »جهش تولید« 
نامگذاری شده با توجه به اینکه فقط درباره آن حرف زده می شود، در نطفه در 
حال خفه شدن است چون عملا قدمی برداشته نمی شود. بنابراین با تمام این 
شرایط ما چاره ای جز بازگشایی نداریم و می خواهیم روی پای خودمان بایستیم 
تا این مشکلات کمی برطرف شود.اشرفی درباره اینکه چقدر احتمال می دهد 
سینماها با استقبال مردم روبرو شوند؟ بیان کرد: مسلما رکود خواهیم داشت و ما 
انتظارش را داریم که مخاطب حضور چندانی در سینما نداشته باشد. ما با چشم 
باز از این بازگشایی استقبال می کنیم ولی فقط امیدواریم فیلم های خوب اکران 
شوند چون مخاطبانی هستند که دوست دارند فقط روی پرده سینما فیلم تماشا 
کنند.روز گذشته روابط عمومی سازمان سینمایی اعلام کرد: آیین نامه ۱۵ بندی 
در کارگروه بررسی آسیب های کرونا در سینما نهایی و به ستاد ملی مبارزه با 
کرونا پیشنهاد شد. به این ستاد اعلام کردیم که آمادگی وجود دارد که سینماها 
در روز عید فطر بازگشایی شوند. البته باید ببینیم نظر ستاد ملی مبارزه با کرونا 
چیست ولی با این حال ما آماده ایم. همچنین اعلام شده این کار داوطلبانه است 
و سینماهایی که تمایل نداشته باشند، می توانند همچنان بسته بمانند. مهمترین 
بند این آیین نامه این بود که باید از ۴۰ درصد ظرفیت سینماها استفاده شود 
و قیمت بلیت همانند سال قبل خواهد بود.  فاصله بین سانس ها افزایش پیدا 

خواهد کرد و سینماها باید موارد بهداشتی را رعایت کنند.«

كات های سريالی »كرونا« ادامه می يابد؟
 قصه هايی كه به سر نرسيدند!

در  کوتاه  متنی  انتشار  با  کارگردان سریال »زیرخاکی«  جلیل سامان 
فضای مجازی اعلام کرد که به دلیل توقف فیلمبرداری سریال »زیرخاکی« 
در شرایط کرونا باقی مانده داستان این مجموعه با فیلمبرداری مجدد در 

آینده روی آنتن خواهد رفت.
وی در توضیحات خود در این زمینه عنوان کرد: »فیلمبرداری سریال 
زیرخاکی به دلیل کرونا متوقف شد و کمتر از یک ماه از فیلمبرداری آن 
باقی مانده است که ان شاءالله با فراهم شدن شرایط، انجام و پخش می شود. 
در حال حاضر چهار قسمت از فصل اول باقی مانده است که از یکشنبه شب 
پخش آن آغاز می شود.« این اظهارنظر از سوی جلیل سامان در حالی است 
که بنابر خبر ارسالی از سوی روابط عمومی سریال، در چهار قسمت باقی 
مانده از فصل اول سرنوشت شخصیت ها مشخص می شود و به تعبیری بخش 
متوقف مانده در فیلمبرداری مربوط به فصل دو بوده و قرار نیست این بار 
با داستان ناتمام مواجه باشیم.برای قضاوت درباره تأثیر توقف فیلمبرداری 
سریال »زیرخاکی« به دلیل کرونا، بر پایان بندی داستان طبیعتاً باید تا پایان 
۴ قسمت باقی مانده صبر کنیم اما آنچه مشخص است جلیل سامان فصل 
اول و دوم سریال را کلیتی واحد می داند و قرار نیست در فصل اول پرونده 
شخصیت ها به طور کامل بسته شود.در هر حال از امشب و با پایان ایام قدر 
ادامه فصل اول سریال »زیرخاکی« روی آنتن می رود که با حضور محوری 
پژمان جمشیدی و با بازی ژاله صامتی، هادی حجازی فر، گوهر خیراندیش 
و  انقلاب شروع شد  از  قبل  وقایعی  با  این فصل  است.  نادر فلاح همراه  و 
داستان به بعد از انقلاب کشیده شد. طبق اعلام قبلی جلیل سامان داستان 
سریال در فصل اول به اتمام نمی رسد و ادامه آن در فصل دوم به دهه ۹۰ و 
حال حاضر هم خواهد رسید. این فصل سال گذشته در حال تصویربرداری 
بود که در زمان شیوع کرونا نیز ضبط آن ادامه داشت و با همه گیر شدن 

این بیماری و مشکلات پروژه ها برای تصویربرداری، ادامه کار متوقف شد.
این سومین سریال شبکه یک سیماست که به دلیل کرونا تصویربرداری 
آن متوقف و پایان بندی داستان آن به آینده و فصل های بعد موکول می شود. 
پیش از این سریال های پرمخاطب »نون.خ ۲« و »پایتخت ۶« نیز به شکلی 

ناگهانی و بدون پایان بندی تمام شدند.
احتمال كليد خوردن »نون.خ ۳« در تابستان

فصل دوم سریال »نون.خ« به کارگردانی سعید آقاخانی و تهیه کنندگی 
مهدی فرجی که ابتدا قرار بود در حدود ۲۶ قسمت ساخته شود و ماه رمضان 
به پخش برسد به دلیل قرار گرفتن در پیک شیوع کرونا، فیلمبرداری آن 
پایان بندی  آنتن رفت.این سریال بدون  متوقف شد و در ۱۴ قسمت روی 
مشخص به اتمام رسید و این احتمال را به وجود آورد که قرار است ادامه 
حال  این  شود.با  شروع  سوم  فصل  در  سریال  این  قسمت  آخرین  از  قصه 
مهدی فرجی تهیه کننده این سریال دو روز پیش به خبرگزاری مهر اعلام 
کرد که با شروع تدریجی سریال های تلویزیونی این پروژه هم کار خود را 
آغاز خواهد کرد. وی بیان کرد که فیلمنامه فصل سوم این سریال اکنون در 

حال نگارش است و امیدوار هستند در تابستان آن را کلید بزنند.
هنوز خبری از »پايتخت 6« نيست

شاید بلاتکلیف ترین پروژه که هنوز خبری هم از آن نیست به سریال 
»پایتخت ۶« مربوط شود که علی رغم حاشیه ها و جنجال های فراوان نسبت 
زمانی  که چه  است  نشده  اعلام  فصل،  این  کل  و حتی  آن  پایان بندی  به 

سیروس مقدم تولید این سریال را شروع خواهد کرد.
دلیل  به  و  رفت  آنتن  روی  قسمت   ۱۵ در  نوروز  ایام  در  سریال  این 
نوع پایان بندی آن با هجمه ها و حاشیه های فراوانی مواجه شد. بعد از آن 
پایانی  قسمت  هنوز چهار  که  کردند  اعلام  این سریال  مشاور  و  کارگردان 
آن باقی مانده و قصه در این چهار قسمت به سرانجام می رسد. مقدم طی 
پروژه های  مجدد  با شروع  که  داد  در شبکه یک خبر  نقد سریال  میزگرد 
از سر  را  پایانی  تلویزیونی و کاهش شیوع کرونا تصویربرداری قسمت های 
محسن  و  سریال  این  کارگردان  مقدم  سیروس  دید  گرفت.باید  خواهند 
پایانی  درباره ساخت قسمت های  زمانی  نویسندگان چه  تنابنده سرپرست 

این فصل اطلاع رسانی خواهند کرد.
شروع سريال های متوقف شده يكی پس از ديگری

بلاتکلیفی درباره »پایتخت ۶« در حالی است که طی یکی دو هفته 
یا  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  با  تلویزیونی  پروژه های  از  برخی  گذشته 
کار خود را شروع کرده اند و یا درباره زمان بندی شروع تصویربرداری آن ها 
اطلاع رسانی شده است. از جمله سریال هایی که تصویربرداری مجدد آن ها 
شروع شده است می توان به »۸۷ متر« کیانوش عیاری، »جشن سر برون« 
مجتبی راعی، »زمین گرم« سعید نعمت الله و..  اشاره کرد و حتی درباره 
و  قویدل  راما  کارگردانی  به  دا«  »ایل  مثل  پروژه هایی  تصویربرداری  ادامه 
فارسی« ساخته داوود  پروژه های سنگین تر و سخت تری چون »سلمان  یا 
میرباقری بعد از ماه رمضان اطلاع رسانی شده است.باید دید با وجود آغاز 
به کار این پروژه های تلویزیونی ذیل پروتکل های بهداشتی، سرنوشت سه 
سریال پرمخاطب تلویزیون در بهار ۹۹ چه خواهد شد و چه زمانی قرار است 

پایان بندی قصه آن ها روانه آنتن شود.

دعای روز بیست و چهارم ماه مبارك رمضان

الَلّهُمَّ انِیّ اسَْئَلُکَ فیهِ ما یرُْضیکَ، وَاعَُوذُ بکَِ مِمّا یؤُْذیکَ، وَاسَْئَلُکَ 
التَّوْفیقَ فیهِ لانَِْ اطُیعَکَ وَلا اعَْصِیَکَ، یا جَوادَ السّآئلِینَ

خدایا از تو خواهم در این ماه آنچه تو را خشنود سازد و پناه برم به 
تو از آنچه تو را بیازارد و از تو خواهم در آن توفیق برای این که پیرویت 

کنم و نافرمانیت نکنم ای بخشنده به خواستاران


